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M Ø D E R E F E R A T  8. MAJ 2024 

Forum SAMF Akademisk Råd  

Møde afholdt 8. maj 2023  

Sted CSS 18.1.08  

Referent Signe Bjerre Nørskov  

Til stede: Vibeke Koushede (VK), Claus Thustrup Kreiner (CTK), Martin 

Marcussen (MM), Cecilie Rubow (CR), Christian Borch (CB), Anders Petersen 

(AP - suppleant for Randi Starrfelt), Tobias Sønderby Jørgensen (TSJ), Pernille 

Bang (PB), Andreas Egelund Christensen (AEC), Torsten Andreasen (TA), 

Asta Mathilde Mølstrøm (AMM), Emma Johanne Henriksen Due (EHD) og 

Thea Visby Bjørklund (TVB). Desuden Rune Heiberg Hansen (RHH) punkt 9. 

Afbud: Randi Starrfelt  

Sekretariat: Dorte Fredskilde Braad og Signe Bjerre Nørskov 

Referat: 

1. Godkendelse af dagsorden 

VK bemærkede, at fakultetsdirektør Rune Heiberg Hansen ville komme forbi 

mødet for at give AR en orientering om den teltlejr som er etableret på CSS.  

Med denne bemærkning blev dagsordenen godkendt. 

2. Godkendelse af referat fra møde i Akademisk Råd den 11. marts 2024 

Referatet blev godkendt uden bemærkninger.  
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SIDE 2 AF 5 3. Konstituering af Akademisk Råd og valg af ny forperson 

På baggrund af indstilling fra VIP-gruppen i Akademisk Råd udpegede 

medlemmerne af rådet Randi Starrfelt til forperson for Akademisk Råd. 

På baggrund af indstilling fra VIP-gruppen i Akademisk Råd udpegede 

medlemmerne af rådet dekan Vibeke Koushede som næstforperson for 

Akademisk Råd.  

På baggrund af indstilling fra sekretariatet besluttede Akademisk Råd, at det 

mødeforberedende udvalg fremadrettet består af forperson Randi Starrfelt (som 

også fungerer som VIP-repræsentant), dekan Vibeke Koushede, 

studenterrepræsentant Thea Visby Bjørklund og sekretæren for Akademisk 

Råd. Cecilie Rubow udtræder således af det mødeforberedende udvalg. 

 

4. Præsentation af Akademisk Råds medlemmer 

Medlemmerne af Akademisk Råd præsenterede sig selv. Ny dekan Vibeke 

Koushede præsenterede kort sine visioner for SAMF fremadrettet. VK 

bemærkede bl.a.: 

Vi skal jf. KU’s strategi være fokuserede på at være det bedste sted for de 

bedste ideer. Det gør vi ved at skabe de rigtige betingelser for at alle 

studerende og medarbejdere kan shine, men også ved at vælge nogle 

styrkeområder, hvor vi gerne vil positionere os og vise, at SAMF gerne vil 

være en stærk spiller. Det har ledelsen bl.a. gjort ved at skrive nogle 

styrkepositioner frem i SAMF Målplan 2025-2028. Akademisk Råd foreslog, 

at både forskningsudvalget og Akademisk Råd fremadrettet inddrages tidligere 

i udarbejdelsen af målplanen, herunder i drøftelser af prioriterede 

forskningsområder eller tilsvarende. 

Vi skal arbejde med at understøtte, at forskere på SAMF bliver bedre til at 

arbejde sammen på tværs, uden at det er noget de bliver påtvunget ovenfra. AR 

drøftede kort hvordan man kan arbejde med at understøtte mere samarbejde. 

Forslag om at AR på et kommende møde drøfter samarbejder internt. 

Vi skal arbejde strategisk med hjemtag af eksterne midler, så vi ikke blot er 

fokuserede på at tiltrække flere midler, men løbende har samtaler om hvad der 

er gode midler og gode store projekter. 

Vi skal blive bedre til at have et mere internationalt udkig, både på SAMF og 

på KU. Forslag om at man i Akademisk Råd kan have en drøftelse om hvordan 

vi kan arbejde strategisk med internationalt udsyn. 

 



 

 

SIDE 3 AF 5 5. Drøftelse om Akademisk Råds rolle på SAMF 

Akademisk Råd drøftede dekanens og medlemmernes ønsker til samarbejdet i 

rådet. Der blev bl.a. drøftet nedenstående: 

Det er hensigtsmæssigt for møderne, at der er åbenhed for diskussioner og 

meningsudvekslinger uden for referat. I forhold til orienteringspunkter om 

større sager på KU, bad rådets medlemmer om, at møderne kan være et forum 

hvor dekanen kan orientere om sagerne i flere detaljer end dem der bliver delt 

på KUnet, da repræsentanterne ofte bliver spurgt af deres bagland om status på 

forskellige sager. VK bemærkede hertil, at det vil hun gerne imødekomme i det 

omfang det er muligt. Samtidig vil der være sager, som i højere grad hører til i 

samarbejdsudvalget, og som derfor primært vil blive drøftet der. 

Der var enighed om, at TAP-observatørerne deltager i møderne på lige fod med 

rådets medlemmer. TAP-observatørerne har ikke stemmeret ved afstemninger, 

men da disse forekommer sjældent, har det ikke praktisk betydning for de 

ordinære møder. 

De nye medlemmer, herunder studenterrepræsentanterne og junior-vip-

medlemmet bemærkede, at de savnede onboarding til rådet, og bedre forståelse 

af hvad deres rolle og muligheder i rådet er. 

VIP-gruppen havde indstillet at sætte mødekadencen op fra 4 til 6 møder om 

året. Rådets medlemmer var overvejende enige om at lave 6 årlige møder, men 

at holde mødelængden på 2 timer med mulighed for at udvide ved behov. VK 

bemærkede, at der for nuværende er begrænset sekretariatsbistand til rådighed 

for Akademisk Råd. 

Man vil i rådet fremadrettet arbejde med, at nogle punkter ejes af medlemmer 

af rådet, således at et medlem som foreslår et punkt, også er med til at 

planlægge og gennemføre punktet på mødet. Der var forslag om, at rådet på 

møderne taler om planlægning af punkter på kommende møder. 

Mht. opfølgning på klimasamlingen blev rådet enige om, at sagen sættes på det 

kommende møde. På mødet vil VK orientere rådet om statusmøde med 

klimasamlingen den 27. maj, og rådet vil fortsætte drøftelsen om 

klimasamlingens rapport. Rammerne for drøftelsen aftales i det 

mødeforberedende udvalg. 

Både mht. bæredygtighed og akademisk frihed, var man i rådet enige om, at 

emnerne bør ligge som en kontinuerlig opmærksomhed i drøftelserne på tværs.  

Der var enighed om, at man gerne i højere grad vil have oplæg udefra på 

forskellige emner. VK bemærkede, at medlemmerne er meget velkommen til at 

tage initiativ til og hjælpe med at arrangere sådanne oplæg.  



 

 

SIDE 4 AF 5 Dekanen og sekretæren drøfter input med den nyudpegede forperson, som ikke 

var til stede på mødet.  

Der planlægges et møde i sidste halvdel af juni. Indholdet på mødet drøftes 

med det mødeforberedende udvalg. 

6. Akademisk Råds virke 

VIP-gruppen havde fremlagt en række forslag til ændringer af praksis. De 

fleste punkter blev behandlet under punkt 5.  

Mht. behandling af referater foreslog sekretæren at praksis ændres, således at 

referaterne fremadrettet forhåndsgodkendes af formanden og dekanen, og 

derefter godkendes skriftligt af rådets medlemmer umiddelbart efter mødet. 

Der var på mødet opbakning til denne ændring. 

7. Orientering om løbende sager 

7.1 SAMF til Søndre VK indledte med at bemærke, at selvom de endelige 

beslutninger om flytning af SAMF til Søndre Campus er udskudt, er der 

ikke noget der indikerer, at flytningen ikke bliver gennemført. Arbejdet er 

sat i bero for nuværende, fordi man afventer afklaring af konsekvenserne af 

administrativ reform og det kommende administrative centers placering på 

Søndre Campus. Men arbejdet mod at samle de fire tørre fakulteter på 

Søndre Campus vil også fortsætte. 

Der var fra AR spørgsmål om, om VK vil holde fast i den tidligere dekans 

linje om at insistere på at der laves en business plan, at der skal være plads 

nok og at SAMF skal flytte samlet. VK bemærkede, at det er en 

forudsætning at der skal være plads nok, for at SAMF kan flytte, men at det 

muligvis ikke er realistisk at SAMF flytter samtidig eller kommer til at 

ligge samlet på Søndre Campus. 

Der var i AR udtryk for mistillid til den proces der har været, særligt fordi 

der ikke er lavet en business case for flytningen. 

Der var blandt de studerende bekymring for hvilke konsekvenser flytningen 

vil have for studiemiljøet og for de studerendes trivsel. Der var bl.a. 

bekymring for, at færre undervisningslokaler vil betyde at undervisere og 

studerende får længere dage, og for at der ikke på Søndre Campus vil være 

plads til de studerendes foreningsliv i samme omfang som på CSS. 

7.2 Administrationsreform VK orienterede kort om status. RHH bemærkede, at 

der i en overgangsperiode må forventes en produktionsnedgang, og at det er 

vigtigt at VIP og studerende vil vise forståelse for TAP’ernes situation og 

hjælpe til at understøtte deres arbejdsmiljø i en svær situation. 



 

 

SIDE 5 AF 5 7.3 Kandidatreform VK orienterede kort om status for kandidatreformen.  

8. Meddelelser 

 

8.1 Nyt fra de studerende 

 

De studerende havde ikke meddelelser ud over ønsket om at modtage 

introduktion til deres rolle i Akademisk Råd. 

 

8.2 Emner til kommende Akademisk Råds møder  

 

Der planlægges et møde i juni. På dagsorden sættes: 

- Planlægning af kommende møder i Akademisk Råd 

- Opfølgning på SAMF Klimasamling 

- Status på SAMF flytning til Søndre Campus 

- Status på administrativ reform 

 

8.3 Tildelte ph.d.-grader siden sidst 

 

Akademisk Råd tog listen over tildelte ph.d.-grader til efterretning. 

 

9. Eventuelt 

 

Rune Heiberg Hansen deltog undervejs i mødet og gav Akademisk Råd status 

på den teltlejr som organisationen ”Studerende mod besættelsen” har etableret 

på CSS. 
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